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Innehållsförteckning
§1 Redovisning av delegeringsbeslut
§2 Meddelanden
§3 Upphandling av Lackarebäcks äldreboende
§4 Fördjupad strukturbild för kustzonen inom GR
§5 Värdeöverföring från Förbo AB
§6 Avgiftstaxa för kopior m.m. av allmänna handlingar
§7 Signering av utbetalningar samt tecknande av lån och borgen
§8 Mölndals stads ekonomirapport för november 2019
§9 Svar på motion (S) angående införande av ungdomsfullmäktige i Mölndal
§10 Utvärdering av försök med Food Trucks i Mölndals stad samt beslut om fortsättning
§11 Verksamhetsplan kommunstyrelsen 2020-2022
§12 Nämndernas verksamhetsplaner 2020-2022
§13 Uppdatering av tillämpningsanvisningarna till OPF-KL
§14 Revidering av avsiktsförklaring Forsåker
§15 LUPP-enkäten 2020

§16
Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Fässberg 1:33, 1:63 och 
1:64

§17 Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Lindome 8:28
§18 Västfastigheters ansökan om markanvisning, tågdepå i Sandbäck

§19
Samarbetsavtal 104-2019 avs. detaljplan för verksamheter i Lunnagården, 
fastigheterna Balltorp 1:21 och Balltorp 1:142

§20 Antagande av detaljplan för Iden 6, Broslättsgatan, Mölndal
§21 Antagande av detaljplan för Gastorp 2:72, Lindome
§22 Riktlinjer för fjärrvärme i planarbete
§23 Internkontrollplan för plan- och exploateringsutskottets verksamhet 2020
§24 Val av ombud vid Kvarnfallet AB:s bolagsstämma 2020
§25 Val av ombud vid Mölndals innerstad AB:s bolagsstämma 2020
§26 Val av ombud vid Förbo AB:s bolagsstämma 2020
§27 Val av ombud vid Grefab AB:s bolagsstämma 2020
§28 Val av ombud vid Gryaab AB:s bolagsstämma 2020
§29 Val av ombud vid Renova AB:s bolagsstämma 2020
§30 Anställning av förvaltningschef, vård- och omsorgsförvaltningen
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§ 1

Redovisning av delegeringsbeslut

Ärendet
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och tjänste-
män i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 27 februari  
2019, § 66. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommun-
styrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor finns tillgängliga i de förtroende-
valdas läsplattor, delegeringsbesluten finns även tillgängliga på stadsledningsförvaltningens 
kansli.

TEN 584/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 594/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 597/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 602/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 565/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 605/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning
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TEN 327/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 617/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 635/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 622/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 634/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 623/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 620/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 636/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 604/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

KS 89/19-5  Enligt punkt C16, gallring i samråd med Social- och 
arbetsmarknadsförvaltningen (Stadsarkivarie Maria Sasinka Bartolich)

KS 89/19-6  Enligt punkt C16, gallring i samråd med Överförmyndare i 
Samverkan (stadsarkivarie Carl Henrik Ronge)
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TEN 641/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 643/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 1/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

KS 1/20-1  Delegeringsbeslut enligt punkt B1: Upphandling avseende Hyra av 
fordon

KS 335/19-1  Delegeringsbeslut: Avdelningschef beslutar att påbörja 
direktupphandling

KS 91/19-10  Enligt punkt A6, Nyanställda SLF 20191015 - 20191215

Protokoll

Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida:

 

Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 17 december 2019.

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 december 2019.

Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott den 5 december 2019.

Kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott den 10 december 2019.

Kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott den 26 november och den 10 december 2019.
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§ 2

Meddelanden

Ärendet
1.
Sveriges kommuner och regioner cirkulär (https://skr.se/cirkular)
19:48 - Samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård
19:49 - Kommunala ansvarsåtaganden för egna hem och småhus i bostadsrättsform
19:51 - Överenskommelse om Krislägesavtal med Lärarförbundets och Lärarnas Riksförbunds
Samverkansråd
19:54 - Hyreshöjning fr.o.m. den 1 januari 2020 för lokaler med avtal knutna till konsument-
prisindex (KPI)
19:55 - Kompletterande information i anledning av höjd avgångsålder i lagen om 
anställningsskydd, LAS fr.o.m. den 1 januari 2020
19:56 - Jusek och Civilekonomerna går samman och bildar fackförbundet Akavia
19:57 - Omsorgsprisindex (OPI)
19:58 - Redovisningsfrågor 2019 och 2020
19:59 - Budgetförutsättningar för åren 2019–2023
19:60 - Slutligt utfall av 2018 års kommunala fastighetsavgift samt prognos för åren 2019, 
2020 och 2021
19:61 - AFA:s styrelse har beslutat om premier för år 2020
19:63 - Skogs- och lantbrukstjänstemannaförbundet har gått samman med Unionen
19:64 - Höjd tidigaste uttagsålder för allmän pension och införande av riktålder m.m.
19:65 - Överenskommelser om ändrade villkor för avgiftsbestämd ålderspension med 
anledning av förlängt arbetsliv
20:01 - Pensionsnämndens beslut om omräkning av pensionsbehållning och intjänad 
pensionsrätt 1997-12-31 enligt PFA samt värdesäkring av förmånsbestämda pensioner enligt 
PFA och KAP-KL under år 2020

2.
Kallelse till ägarråd och ägardialog den 5 december 2019 med Grefab, Gryaab och Renova.

3.
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträden den 20 november och 11 december 2019.

4.
Anteckningar från Folkhälsorådets möten 2019 med handlingsplan för 2020.

5.
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Protokollsutdrag från sociala hållbarhetsutskottet, § 62 - Human infrastrukturgrupp (HI-
grupp), sammanträdesdatum 2020.
6.
Protokoll från Samordningsförbundet Insjörikets möte den 28 november 2019.

7.
Protokollsutdrag från Göteborgs Stadshus AB, § 186 - Ansökan om delägarskap i GREFAB 
från Härryda kommun.

8.
Protokoll med bilagor från Förbos styrelsemöte den 30 augusti, extra stämma den 24 oktober 
och styrelsemöte den 8 november 2019.

9.
Skrivelse från kommunstyrelsen i Borås stad angående utbyggnad av ny järnväg Borås-
Göteborg.

10.
Protokollsutdrag från plan- och exploateringsutskottet, § 108 - Förvärv av mark för Mölndals 
Vattenverk (dnr KS 392/19) och § 109 - Yttrande över Kungsbackas bostadsförsörjnings-
program 2019-2025 (den KS 365/19).

11.
Protokollsutdrag från Räddningstjänsten Storgöteborg, förbundsfullmäktige, § 32 - 
Delårsbokslut per 31 augusti med uppföljningsrapporter, § 33 - Handlingsprogram 2020-2023 
enligt Lag om skydd mot olyckor för Räddningstjänstförbundet, § 34 - Förlängning av 
verksamhetsplan 2019 och § 35 - Sammanträdesdatum 2020 samt protokollsutdrag från 
förbundsstyrelsen § 100 - Ekonomisk lägesrapport per oktober 2019.

12.
Protokollsutdrag från Göteborgsregionens kommunalförbund (GR), § 97 - Samverkansavtal 
avseende utveckling av besöksnäringen i Göteborgsregionen mellan GR och Göteborg & Co.

13.
Meddelande från Statistiska centralbyrån (SCB) om kommunalekonomisk utjämning för 
kommuner 2020, utfall.

14.
Protokollsutdrag från kultur- och fritidsnämnden, § 100 - Hyres- och verksamhetsavtal, 
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ridning Gunnebo 2020-2024.

15.
Anteckningar från Brottsförebyggande rådets sammanträde den 9 december 2019.
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§ 3

KS 400/19

Upphandling av Lackarebäcks äldreboende

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att vård- och omsorgsnämnden ska upphandla driften av vård och 
omsorg, städ samt kök på Lackarebäcks äldreboende.

Reservation
Pernilla Övermark (S), Stefan Gustafsson (S), Ove Dröscher (S) och Marie Lindqvist (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Vård- och omsorgsnämnden beslutade i september 2019 att ge förvaltningen i uppdrag att 
upphandla driften av Lackarebäcks äldreboende enligt lagen om offentlig upphandling (LOU).

Enligt stadens styrprinciper ska kommunstyrelsen besluta om skötseln av en kommunal 
angelägenhet ska lämnas över till en privat utförare.

Jäv
Elpida Georgitsi (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.

Ärendets behandling
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 19 december 2019, § 142.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 7.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att vård- och omsorgsnämnden ska upphandla driften av vård och 
omsorg, städ samt kök på Lackarebäcks äldreboende.

Ledamöternas förslag till beslut
Stefan Gustafsson (S) föreslår, med instämmande av Pernilla Övermark (S) och Marie 
Lindqvist (V) i första hand återremiss på ärendet med anledning av bristfälligt underlag. I 
andra hand föreslås avslag på ärendet.
Ove Dröscher (S) föreslår avslag på ärendet.
Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.
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Ajournering
Kommunstyrelsen ajournerar sig mellan 13:40-13:50.

Beslutsgång
Ordförande frågar först om ärendet ska avgöras idag och finner att så sker.
Därefter konstaterar ordförande att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 
varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Omröstning
Omröstning begärs och ska verkställas. Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för 
arbetsutskottets förslag till beslut och nej-röst för Stefan Gustafssons m.fl. förslag.

Omröstningsresultat
Med röstsiffrorna 7 ja-röster och 4 nej-röster konstaterar ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Namn Ja Nej

Kristian Vramsten (M), ordf. x  

Stefan Gustafsson (S), v.ordf.  x

Merjem Maslo (M) x  

Marcus Claesson (L) x  

Ingemar Johansson (C) x  

My Högfeldt (MP) x  

Adam F Laurén (KD) x  

Pernilla Övermark (S)  x

Ove Dröscher (S)  x

Marie Lindqvist (V)  x

Fredrik Mellbin (SD) x  

Summa 7 4
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Protokollsanteckning
Marie Lindqvist (V), Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) 
medges lämna följande protokollsanteckning: Då faktaunderlaget på kommunstyrelsens 
sammanträde inte var tillräckligt för att ta ett informerat beslut anser vi att ärendet skulle 
återremitterats eller avslås. Då Grönblå och (SD) trots brist på faktaunderlag biföll förslaget 
reserverar vi oss mot detta beslut med ovanstående förklaring.

Expedieras till 
Vård- och omsorgsnämnden
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§ 4

KS 362/19

Fördjupad strukturbild för kustzonen inom GR

Beslut
”Fördjupad strukturbild för kustzonen – Överenskommelser för framtida planering i 
Göteborgsregionen, Orust och Uddevalla” godkänns.

Ärendet
GR har tagit fram strategidokumentet ”Fördjupad strukturbild - Mellankommunal 
kustzonsplanering i Göteborgsregionen, Orust och Uddevalla.” Syftet med detta är att bistå 
kustkommunerna med gemensamma planeringsunderlag samt fördjupa samverkan mellan 
kommuner, myndigheter och andra relevanta aktörer.

Ärendets behandling
GR:s förbundsstyrelse har behandlat ärendet den 18 oktober 2019, § 90.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 25 november 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 december 2019, § 149.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
”Fördjupad strukturbild för kustzonen – Överenskommelser för framtida planering i 
Göteborgsregionen, Orust och Uddevalla” godkänns.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
GR
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§ 5

KS 368/19

Värdeöverföring från Förbo AB

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunens ombud i Förbo AB att vid ordinarie eller extra 
bolagsstämma 2020 rösta för en utdelning i bolaget om totalt 20 mnkr. Detta i den mån sådan 
utdelning är förenlig med 17 kap. 3 § aktiebolagslagen. Utdelningen sker med hänvisning till 
5 § 1 lagen om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Utdelningen ska användas för 
åtgärder inom ramen för bostadssociala ändamål.

Ärendet
Ägarrådet för Förbo AB, bestående av kommunstyrelsepresidierna i ägarkommunerna, har vid 
sammanträdet den 9 oktober 2019 behandlat frågan om utdelning i Förbo AB till ägar-
kommunerna.

Frågan om värdeöverföringar regleras i lag (2010:879) om allmännyttiga kommunala 
bostadsaktiebolag (AKBL). Tidigare genomförda utdelningar har, sedan lagens tillkomst, 
utgått från huvudregeln i 3 § AKBL. En utdelning enligt huvudregeln begränsar kraftigt nivån 
på möjlig utdelning. Maximal utdelning enligt denna paragraf var avseende 2018 exempelvis 
283 tkr av en vinst om totalt 84,1 mnkr.

Lagen innehåller emellertid ett antal undantag. Ett av dem beskrivs i 5 § 1 p, där hela 
överskottet, som uppkommit under föregående räkenskapsår, är möjlig att dela ut till ägarna. 
Detta förutsatt att överskottet används för sådana åtgärder inom ramen för kommunens 
bostadsförsörjningsansvar, som främjar integration och social sammanhållning eller som 
tillgodoser bostadsbehovet för personer för vilka kommunen har ett särskilt ansvar. Ägarrådet 
har lyft möjligheten att tillämpa nämnda undantag för att bereda ägarkommunerna en högre 
utdelning med syfte att finansiera dylika åtgärder.

Vid beaktande av prognosticerad vinst för 2019, bolagets soliditet och vad som kan anses vara 
rimlig nivå på utdelning under givna förutsättningar, föreslås en utdelning avseende 
räkenskapsåret 2019 på 20 mnkr att fördela proportionellt mellan ägarkommunerna utifrån 
ägd andel, som ska gå till åtgärder där undantaget i 5 § 1 p. AKBL uppfylls. Detta kräver ett 
beslut i respektive kommunfullmäktige.
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Ägarrådet har genom kommunstyrelsens presidium fört en dialog med bolagsstyrelsens 
presidium i ärendet, för att bolagsstyrelsen ska kunna beakta ägarrådets synpunkter när den 
bereder förslag till årsstämman om utdelning i Förbo AB.

Mölndals stads ägarandel i Förbo AB uppgår till 27,6%, vilket vid en utdelning om 20 mnkr 
skulle motsvara 5,5 mnkr. De på detta viset utdelade medlen ska användas i staden för 
bostadssociala ändamål, som främja integration och social sammanhållning. Exempel på 
sådana åtgärder, som staden tidigare gjort, är bland annat att staden anställt samordnare i olika 
bostadsområden i syfte att öka trygghet och trivsel. Utöver det har staden stora kostnader för 
att ordna med bostäder åt nyanlända samt boenden för särskilt utsatta grupper.

Utdelningen ska dock endast ske i den mån det är förenligt med bestämmelserna med 17 kap. 
3 § aktiebolagslagen. Detta innebär att utdelning inte får äga rum om det efter denna inte finns 
full täckning för bolagets bundna kapital. Vidare får utdelningen enbart genomföras om denna 
framstår som försvarlig med hänsyn till de krav som verksamhetens art, omfattning och risker 
ställer på storleken av det egna kapitalet samt bolagets konsolideringsbehov, likviditet och 
ställning i övrigt.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 20 november 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 1.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunens ombud i Förbo AB att vid ordinarie eller extra 
bolagsstämma 2020 rösta för en utdelning i bolaget om totalt 20 mnkr. Detta i den mån sådan 
utdelning är förenlig med 17 kap. 3 § aktiebolagslagen. Utdelningen sker med hänvisning till 
5 § 1 lagen om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Utdelningen ska användas för 
åtgärder inom ramen för bostadssociala ändamål.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 6

KS 436/18

Avgiftstaxa för kopior m.m. av allmänna handlingar

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar avgiftstaxa för kopior m.m. av allmänna handlingar för nämnder, 
och bolag i Mölndals stad enligt bilaga 1. Avgiftstaxan ska börja gälla från och med 1 mars 
2020. Beslutet i § 260/2002 upphävs från och med samma datum.

Reservation
Fredrik Mellbin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Alla har rätt att ta del av allmänna handlingar i den mån de inte omfattas av sekretess och har 
som huvudregel även rätt att få kopior på handlingarna. Syftet med avgiftstaxan är att reglera 
vilka avgifter som kommunens nämnder och bolag ska ta ut för kopior. Förslaget på ny 
avgiftstaxa innebär bl.a. att antalet gratis kopior höjs från 9 till 39 och att avgift kan tas ut i 
förskott samt att den nya taxan även omfattar digitala kopior.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 17 december 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 9.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige antar avgiftstaxa för kopior m.m. av allmänna handlingar för nämnder, 
och bolag i Mölndals stad enligt bilaga 1. Avgiftstaxan ska börja gälla från och med 1 mars 
2020. Beslutet i § 260/2002 upphävs från och med samma datum.

Ledamöternas förslag till beslut
Fredrik Mellbin (SD) föreslår att gränsen för gratis kopior ska sättas till 199 st. I övrigt bifall 
till förslaget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.
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§ 7

KS 230/19

Signering av utbetalningar samt tecknande av lån och borgen

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar utse personer att signera bemyndiganden, för att göra 
utbetalningar, deklarera till Skatteverket samt att teckna lån och borgen enligt följande:

- för utbetalning från lönesystemet uppdras åt Daniel Svärd, Lisbeth Lindahl, Katarina 
Nilsson, Ann-Sofie Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar,

- utbetalningar från social- och arbetsmarknadsförvaltningens verksamhetssystem uppdras åt 
Lena Lundkvist, Charlotta Rehbinder, Magnus Heimdahl, Anders Toresson, Katrin 
Johannesson, Arnela Aganovic, Riitta Schröder, Linda Manning, Christina Sunesson och 
Maria Lyréus två i förening, att signera betalningsfil,

- för utbetalningar till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal gällande stöd till 
social- och arbetsmarknadsförvaltningens klienter utan konto uppdras åt Lena Lundkvist, 
Charlotta Rehbinder, Magnus Heimdahl, Anders Toresson, Katrin Johannesson Arnela 
Aganovic, Riitta Schröder, Linda Manning, Christina Sunesson och Maria Lyréus, två i 
förening, att signera förladdning,

- för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Maria Warg, Charlotte Andersson, 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Kristina Axring, och 
Karin Sundh, två i förening, att signera betalningsfil,

- för att underteckna stadens deklarationer elektroniskt till Skatteverket, utses var för sig 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini och Maria Warg och för att underteckna deklarationen på 
pappersblankett (Ludvikamoms) av mervärdeskatt utses Karin Sundh, Eveline Stomvall, 
Maria Warg, Elisabeth Falcini och Göran Ramberg, två i förening,

- överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får beordras var för sig av Göran 
Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund eller Elin Carlsson Ahlbeck,

- att stadens lån och borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten eller 
vid förfall för honom av vice ordförande Stefan Gustafsson med kontrasignation av antingen 
Mio Saba Sjösten, Karin Sundh eller Eveline Stomvall.
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Ärendet
Kommunstyrelsens beslut, gällande vilka personer som har befogenhet att göra utbetalningar 
via olika datasystem samt att underteckna låne- och borgensförbindelser, behöver uppdateras 
på grund av personalförändringar.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 27 november 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 2.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar utse personer att signera bemyndiganden, för att göra 
utbetalningar, deklarera till Skatteverket samt att teckna lån och borgen enligt följande:

- för utbetalning från lönesystemet uppdras åt Daniel Svärd, Lisbeth Lindahl, Katarina 
Nilsson, Ann-Sofie Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar,

- utbetalningar från social- och arbetsmarknadsförvaltningens verksamhetssystem uppdras åt 
Lena Lundkvist, Charlotta Rehbinder, Magnus Heimdahl, Anders Toresson, Katrin 
Johannesson, Arnela Aganovic, Riitta Schröder, Linda Manning, Christina Sunesson och 
Maria Lyréus två i förening, att signera betalningsfil,

- för utbetalningar till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal gällande stöd till 
social- och arbetsmarknadsförvaltningens klienter utan konto uppdras åt Lena Lundkvist, 
Charlotta Rehbinder, Magnus Heimdahl, Anders Toresson, Katrin Johannesson Arnela 
Aganovic, Riitta Schröder, Linda Manning, Christina Sunesson och Maria Lyréus, två i 
förening, att signera förladdning,

- för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Maria Warg, Charlotte Andersson, 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Kristina Axring, och 
Karin Sundh, två i förening, att signera betalningsfil,

- för att underteckna stadens deklarationer elektroniskt till Skatteverket, utses var för sig 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini och Maria Warg och för att underteckna deklarationen på 
pappersblankett (Ludvikamoms) av mervärdeskatt utses Karin Sundh, Eveline Stomvall, 
Maria Warg, Elisabeth Falcini och Göran Ramberg, två i förening,
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- överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får beordras var för sig av Göran 
Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund eller Elin Carlsson Ahlbeck,

- att stadens lån och borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten eller 
vid förfall för honom av vice ordförande Stefan Gustafsson med kontrasignation av antingen 
Mio Saba Sjösten, Karin Sundh eller Eveline Stomvall.
 

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Berörda personer, stadsledningsförvaltningen



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-01-22

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 8

KS 144/19

Mölndals stads ekonomirapport för november 2019

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
I november månads ekonomirapport prognostiseras stadens resultat för 2019 till 294,9 mnkr. 
Här ingår nämndverksamheten med 89,1 mnkr, markförsäljning i samband med exploatering 
på sammanlagt 67,7 mnkr samt eftersläpningsersättning för hög befolkningstillväxt 2018 med 
70,7 mnkr. För den ordinarie löpande verksamheten stannar det prognostiserade resultatet 
därmed på 156,5 mnkr. Det är med andra ord väsentligt att uppmärksamma att resultatet på 
sista raden inkluderar drygt 70 mnkr i form av en så kallad eftersläpningsersättning som 
staden blivit berättigad till 2019. Jämfört med oktober månads ekonomirapport märks en 
förbättring med knappt fem mnkr.
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§ 9

KS 145/19

Svar på motion (S) angående införande av ungdomsfullmäktige i 
Mölndal

Beslut
Motionen avstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Motionen avslås med hänvisning till att det i förslag till kommunstyrelsens verksamhetsplan 
2020-2022 finns uppdrag till sociala hållbarhetsutskottet som möter motionens andemening.

Reservation
Pernilla Övermark (S), Stefan Gustafsson (S), Ove Dröscher (S) och Marie Lindqvist (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Jacob Wihlborg (S), Elpida Georgitsi (S) och Pernilla Övermark (S), har i motion daterad 26 
mars 2019 föreslagit att det inrättas ett ungdomsfullmäktige i Mölndal med egen organisation 
och egen budget.

Ärendets behandling
Kommunfullmäktige har den 27 mars 2019, § 54 remitterat motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat motionen till skolnämnden.
Skolnämnden har behandlat ärendet den 18 september 2019, § 68.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 oktober 2019, § 112.
Kommunstyrelsen remitterade motionen till sociala hållbarhetsutskottet för yttrande den 27 
november 2019, § 230.
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 10 december 2019, § 66.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 4.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Motionen avstyrks. I förslag till kommunstyrelsens verksamhetsplan 2020-2022 finns uppdrag 
till sociala hållbarhetsutskottet som möter motionens andemening.
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Ledamöternas förslag till beslut
Pernilla Övermark (S) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V), Stefan Gustafsson 
(S) och Ove Dröscher (S) bifall till motionen.
My Högfeldt (MP) föreslår, med instämmande av Marcus Claesson (L), bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut dvs. avstyrka motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen avstyrker motionen.

Omröstning
Omröstning begärs och ska verkställas. Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för att 
avstyrka motionen och nej-röst för att tillstyrka motionen.

Omröstningsresultat
Med röstsiffrorna 7 ja-röster och 4 nej-röster konstaterar ordförande att kommunstyrelsen 
avstyrker motionen.

Namn Ja Nej

Kristian Vramsten (M), ordf. x  

Stefan Gustafsson (S), v.ordf.  x

Merjem Maslo (M) x  

Marcus Claesson (L) x  

Ingemar Johansson (C) x  

My Högfeldt (MP) x  

Adam F Laurén (KD) x  

Pernilla Övermark (S)  x

Ove Dröscher (S)  x

Marie Lindqvist (V)  x

Fredrik Mellbin (SD) x  
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Summa 7 4

Protokollsanteckning
Marcus Claesson (L) medges lämna protokollsanteckning som återfinns som bilaga till 
protokollet.
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§ 10

KS 291/19

Utvärdering av försök med Food Trucks i Mölndals stad samt beslut 
om fortsättning

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar avsluta försöksperioden, och tillåta food trucks i Mölndals stad. 
De går in under ordinarie upplåtelse av offentlig plats.
Platsen som erbjuds för food trucks blir Mölndals torg.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutar våren 2016 att genomföra ett försök med food trucks under 
sommaren 2016. Då staden först inför 2018 fick in en ansökan och några förfrågningar, 
gjordes bedömningen att en förlängning på två år var lämplig för att kunna göra en 
utvärdering av försök med food truck i Mölndal.
Det fanns heller inga attraktiva platser att stå på när Mölndals torg var under ombyggnation.
Ny tjänsteskrivelse skrevs 20180215 för att förlänga försöksperioden till 20191231, därefter 
skulle en utvärdering göras.

Utvärdering av försök med food truck
På följande platser ger Mölndals stad fram till årets slut tillstånd för food trucks på försök: 
Stadshusplan, Mölndals torg, Krokslätts torg, Lindome centrum, Kållereds station.
Sex ansökningar om upplåtelse av offentlig plats för food trucks har inkommit till tekniska 
förvaltningen sedan 2017 och då i centrala Mölndal. Av dessa har två fullföljt 
ansökningsprocessen och även påbörjat sin verksamhet. Den första stod på Stadshusplan 
våren 2018, men verksamheten var inte lönsam och avsaknad av el var ett stort problem, och 
dieselaggregat fick användas. Den andra står sedan april 2019 på Mölndals torg. 
Näringslivsenheten har tittat på affärsplaner, ibland svårt då de har varit otydliga och viss 
språkförbistring rått.

Erfarenheter
- Alla utom en av de utpekade platserna har fungerat dåligt då de dels inte är attraktiva och 
dels inte medger möjlighet till elektricitet. Med attraktiv menas en plats där det rör sig mycket 
människor och där försäljaren har ett bra skyltläge.
- För att få el behövde Mölndals Energi AB ordna med på- och urkoppling samt att elskåp 
behövs, vilket upplevts som dyrt.
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- Byggnationen av Mölndals innerstad har påverkat försöket till stor del med ett lägre besöks- 
och parkeringsantal, liksom avstängning av gator och allmänt sämre tillgänglighet.

Mölndals torg
Mölndals torg har efter färdigställandet en markyta för två food trucks med placering mot 
Bergmansgatan, i dagsläget finns endast ett eluttag anpassat för sådan verksamhet (3-fas,
16 A). Beställning är gjord för att anpassa elskåpet i marken till plats för två stycken. En 
möjlig andra placering är mot Brogatan, där elskåp med rätt uttag finns i dagsläget.

Förfrågningsgång
Förfrågan om ledig plats för food truck ska ställas till tekniska förvaltningen, som vid ledig 
plats hänvisar till ansökan om upplåtelse av offentlig plats. Nu finns redan food trucks med på 
Mölndals stads avgifter för upplåtelse av offentlig plats. Näringslivsenheten blir remissinstans 
för affärsplanen och bygglovschefen för utseendet/food truckens anpassning till stadsbilden. 
Food truck eller matvagn bör vara de modelltyper som godkänns.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 18 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 10.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar avsluta försöksperioden, och tillåta food trucks i Mölndals stad. 
De går in under ordinarie upplåtelse av offentlig plats.
Platsen som erbjuds för food trucks blir Mölndals torg.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Näringslivsenheten, tekniska förvaltningen, hemsidan
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§ 11

KS 397/19

Verksamhetsplan kommunstyrelsen 2020-2022

Beslut
Verksamhetsplanen för kommunstyrelsen 2020-2022 antas. Relevanta indikatorer utarbetas.

Ärendet
Enligt stadens styrprinciper ska varje nämnd upprätta en verksamhetsplan. Kommunstyrelsen 
beslutade 2005 att alla nämnder skulle upprätta verksamhetsberättelser. Verksamhetsplanen 
följs upp i nämndens verksamhetsberättelse.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 20 december 2019.
Upprättat förslag till verksamhetsplan.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 januari 2020, § 6.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Verksamhetsplanen för kommunstyrelsen 2020-2022 antas. Relevanta indikatorer utarbetas.

Ledamöternas förslag till beslut
Merjem Maslo (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 12

KS 396/19

Nämndernas verksamhetsplaner 2020-2022

Beslut
Informationen antecknas till protokollet och översänds till kommunfullmäktige för kännedom.

Ärendet
Av stadens styrprinciper framgår att varje nämnd ska upprätta en verksamhetsplan. En 
enhetlig dokumentstruktur tillämpas. Verksamhetsplanerna visar bland annat hur nämnderna 
knyter an till de verksamhetsmål som kommunfullmäktige har fastställt med utgångspunkt 
från Mölndal Vision 2022.

Dokumenten delges kommunstyrelsen och kommunfullmäktige som information.

Förslag till beslut
Beslutsgång
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 13

KS 394/19

Uppdatering av tillämpningsanvisningarna till OPF-KL

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Mölndals stad beslutade i kommunfullmäktige 2014 (§ 75/14) om att anta OPF-KL 
(bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda) lokalt och att tillämpa 
bestämmelserna. HR-avdelningen tog fram tillämpningsanvisningar vars syfte är att tydlig-
göra bestämmelserna och förenkla tillämpningen av dem. I OPF-KL finns ett antal förmåner 
som enligt bestämmelserna omfattar förtroendevalda som inte har uppnått motsvarande 
angiven ålder § 32 a i lagen om anställningsskydd (LAS). Då tillämpningsanvisningarna 
skiljer sig från OPF-KL, och anger andra åldersgränser för dessa förmåner, har de uppdaterats 
så att de motsvarar formuleringarna i OPF-KL (som hänvisar till rådande ålder i § 32 a LAS). 
Formuleringarna som berörs i tillämpningsanvisningarna är de som rör förmånerna för:

• Aktiva omställningsinsatser
• Ekonomiskt omställningsstöd
• Förlängt ekonomiskt omställningsstöd
• Tillämpning av pensionsbestämmelser

Ärendets behandling
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 17 december 2019, § 39.

Förslag till beslut
Arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen, i egenskap av Mölndals stads pensionsmyndighet, antecknar 
informationen till protokollet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till beslut kan antas och 
finner att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-01-22

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Expedieras till 
HR-avdelningen
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§ 14

KS 77/18

Revidering av avsiktsförklaring Forsåker

Beslut
Fastighetsavdelningen får i uppdrag att komma med ett förslag på revidering av 
avsiktsförklaring avseende kommunal etablering i industrikärnan i Forsåker.

Ärendet
Från fastighetsavdelningens sida har det upptäcks en del otydligheter i och olika 
tolkningar av stadens avsiktsförklaring, rörande kommunal etablering i industrikärnan i 
Forsåker. Avsiktsförklaringen behöver förtydligas genom en revidering och fastighets-
avdelningen önskar genom lokalstrategiska utskottet ett sådant uppdrag att komma med 
förslag på revidering.

Jäv
Gun Kristiansson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.

Ärendets behandling
Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 5 december 2020, § 67.

Förslag till beslut
Lokalstrategiska utskottets förslag till kommunstyrelsen
Fastighetsavdelningen får i uppdrag att komma med ett förslag på revidering av 
avsiktsförklaring avseende kommunal etablering i industrikärnan i Forsåker.

Beslutsgång
Ordförande frågar om lokalstrategiska utskottets förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Expedieras till 
Fastighetsavdelningen
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§ 15

KS 360/19

LUPP-enkäten 2020

Beslut
Mölndals stad genomför LUPP-enkäten 2020.

Ärendet
LUPP-enkäten tillhandhålls av Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor,(MUCF). 
Lupp står för Lokal uppföljning av ungdomspolitiken och enkät-verktyget ger kommunen en 
möjlighet att undersöka och följa upp ungas livsvillkor när det gäller skola, fritid, inflytande, 
trygghet, hälsa, arbete och framtid. Mölndal har genomfört enkäten två gånger 2013 och 2017, 
i årskurs 8 och bland unga i gymnasiets år 2. Enligt tidigare planering är förslaget att 
genomföra enkäten igen hösten 2020.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 28 november 2019.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Mölndals stad genomför LUPP-enkäten 2020 i samverkan mellan stadens nämnder enligt 
underlag från kultur och fritidsförvaltningen 15 november 2019 och med stöd av GR 
(Göteborgsregionen) enligt deras uppdragsförslag.

I samband med att resultatet från LUPP-undersökningen presenteras så ska nämnderna 
återkoppla till utskottet hur resultatet tas tillvara och ligger till grund för fortsatt arbete samt 
hur återkoppling av resultat sker till ungdomarna.

Ledamöternas förslag till beslut
Ingemar Johansson (C) föreslår att beslutsmeningen ändras till "Mölndals stad genomför 
LUPP-enkäten 2020".

Beslutsgång
Ordförande frågar om Ingemar Johanssons förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen, kultur- och fritidsförvaltningen, social- och 
arbetsmarknadsförvaltningen, skolförvaltningen, utbildningsförvaltningen, vård- och 
omsorgsförvaltningen
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§ 16

KS 361/19

Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Fässberg 
1:33, 1:63 och 1:64

Beslut
Ärendet utgår.

Ärendet
Mölndalsbostäder inkom 2019-09-27 med en ansökan om markanvisning gällande del av 
1:33, del av 1:63 och del av 1:64 med intentionen att uppföra ett gruppboende enligt LSS. 
Ytan är idag planlagd som allmän plats och består idag av gräsbevuxen mark vilken gränsar 
till bebyggelse, skog och naturområde. Under markanvisning och planuppdrag ska 
utredningar ske kring hantering av grönstråk, avstyckning, inlösen av samfällighet samt flytt 
av vatten- och avloppsledningar.

Markanvisningen ger Mölndalsbostäder AB ensamrätt att, under en tid av två år från och med 
beslut i plan- och exploateringsutskottet, förhandla med staden i syfte att teckna ett 
köpekontrakt avseende förvärv av det aktuella markområdet. Markanvisningen utgör vidare 
en trygghet för Mölndalsbostäder AB att investera i fortsatt planering och projektering av 
aktuellt område.

Planerad fastighet uppgår till ca 3500 kvm och ytan på den planerade byggnaden uppgår till 
ca 600 kvm BTA.

Ärendets behandling 
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 12 november 2019, § 101.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet
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§ 17

KS 389/19

Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Lindome 
8:28

Beslut
Markanvisning till Mölndalsbostäder AB avseende del av Lindome 8:28 godkänns för 
framtida bebyggelse av LSS-boende.
Möjligheterna att bygga hyreslägenheter ovanpå ska ses över.
Markanvisning sker under förutsättning att planuppdrag ges och samarbetsavtal tecknas senast 
2021-12-31.

Ärendet
Mölndalsbostäder inkom 2019-06-20 med en ansökan om markanvisning gällande del av 
Lindome 8:28 med intentionen att uppföra ett gruppboende enligt LSS.

Fastigheten är idag planlagd som samlingslokaler med särskild bestämmelse beträffande 
dagvatten och består av gräsbevuxen ängsmark vilken gränsar till bostadsbebyggelse och 
Lindome kyrka. Mölndalsbostäder önskar att uppföra gruppboendet i enplan med boendet vid 
Kärrahöjdsvägen i Balltorp som förlaga.

Markanvisningen ger Mölndalsbostäder AB ensamrätt att, under en tid av två år från och med 
beslut i plan- och exploateringsutskottet, förhandla med staden i syfte att teckna ett köpe-
kontrakt avseende förvärv av det aktuella markområdet. Markanvisningen utgör vidare en 
trygghet för Mölndalsbostäder AB att investera i fortsatt planering och projektering av 
aktuellt område.

Planerad fastighet uppgår till ca 3300 kvm och ytan på den planerade byggnaden uppgår till 
ca 600 kvm BTA.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 10 december 2019, § 112.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Markanvisning till Mölndalsbostäder AB avseende del av Lindome 8:28 godkänns för 
framtida bebyggelse av LSS-boende.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
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Möjligheterna att bygga hyreslägenheter ovanpå ska ses över.
Markanvisning sker under förutsättning att planuppdrag ges och samarbetsavtal tecknas senast 
2021-12-31.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet, Mölndalsbostäder AB
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§ 18

KS 11/20

Västfastigheters ansökan om markanvisning, tågdepå i Sandbäck

Beslut
Markanvisning till Västfastigheter för del av fastigheterna Balltorp 1:1, Forsåker 1:254, 
Sandbäck 1:34, 1:117, 1:118, 1:135, 1:144 och Slagugglan 1 godkänns. Markanvisning sker 
under förutsättning att planuppdrag ges och samarbetsavtal tecknas senast 2020-12-31.

Reservation
Fredrik Mellbin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Västfastigheter inkom 2019-09-26 med en ansökan om markanvisning gällande del av 
fastigheterna Balltorp 1:1, Forsåker 1:254, Sandbäck 1:34, 1:117, 1:118, 1:135, 1:144 och 
Slagugglan 1. Samtidigt inkom en planansökan för samma område.

Staden, Trafikverket och Västfastigheter har under en tid utrett förutsättningarna för 
anläggande av en ny tågdepå (Västfastigheter) och nya uppställningsspår (Trafikverket) i 
Sandbäck. En avsiktsförklaring tecknades 2018-08-17 mellan Trafikverket, Västtrafik och 
Mölndals stad där parterna är överens om att gemensamt verka för att möjliggöra en 
utbyggnad med uppställningsspår och tågdepå i Sandbäck. Markanvisningen ger Väst-
fastigheter ensamrätt att, under en tid av fem år från och med beslut i plan- och
exploateringsutskottet, förhandla med Staden avseende förvärv av de markområden som i ny 
detaljplan för området avsätts som kvartersmark. Om planarbetet avbryts, oavsett skäl, ska 
denna markanvisning upphöra att gälla.

Markanvisningen utgör vidare en trygghet för Västfastigheter att investera i fortsatt planering 
och projektering av det aktuella området. Förutsättningar för planarbetet kommer att regleras i 
ett samarbetsavtal.

Den norra delen av området som är aktuellt för ny detaljplan och markanvisning berörs av 
flera befintliga detaljplaner. Upphävande av dessa detaljplaner är tänkt att hanteras i ett 
separat planärende, men kan alternativt hanteras i planärendet för tågdepån.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 14 januari 2020, § 10.
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Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Markanvisning till Västfastigheter för del av fastigheterna Balltorp 1:1, Forsåker 1:254, 
Sandbäck 1:34, 1:117, 1:118, 1:135, 1:144 och Slagugglan 1 godkänns. Markanvisning sker 
under förutsättning att planuppdrag ges och samarbetsavtal tecknas senast 2020-12-31.

Ledamöternas förslag till beslut
Fredrik Mellbin (SD) föreslår avslag på ärendet.
Marcus Claesson (L) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet, Västfastigheter



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
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Sammanträdesdatum
2020-01-22

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 19

KS 10/20

Samarbetsavtal 104-2019 avs. detaljplan för verksamheter i 
Lunnagården, fastigheterna Balltorp 1:21 och Balltorp 1:142

Beslut
Samarbetsavtal 104-2019 avseende detaljplan för verksamheter i Lunnagården, fastigheterna 
Balltorp 1:21 och Balltorp 1:142 godkänns.

Ärendet
Kommunstyrelsen har 2016-08-24, §178 beslutat om planuppdrag avseende verksamheter i 
Lunnagården. Utredningsområdet utgörs av ett östligt och ett västligt planerat 
verksamhetsområde på var sin sida om ett tänkt grönstråk som ska binda ihop Änggårds-
bergens och Sandsjöbacka naturreservat. Fastigheterna Balltorp 1:21 och Balltorp 1:142 är 
belägna i det östliga av områdena. Befintlig verksamhet på fastigheterna utgörs av 
Stencentrum AB. Exploatören Brudberget Balltorp Invest AB som äger fastigheterna har visat 
intresse och presenterat förslag till utbyggnad av lokaler för kontor och lättare hantverk för 
såväl befintlig som nya verksamheter inom sina fastigheter.

Stadsbyggnadsförvaltningen har upprättat ett samarbetsavtal med exploatören. Avtalet 
reglerar inriktning och samarbete mellan parterna under detaljplanearbetet samt principerna 
för genomförandet av detaljplanen. I avtalet anges att en möjlig utbyggnad av ca 17 000 kvm 
BTA lokaler ska prövas för fastigheterna. Vidare anges att med anledning av att fastigheterna 
är belägna i direkt anslutning till planerat grönstråk ska bebyggelse anpassas så att en mjuk 
övergång till grönstråket erhålls. I avtalet regleras beställar- och kostnadsansvar för 
erforderliga utredningar samt övriga förutsättningar och risker avseende planens upprättande 
och genomförande. Samarbetsavtalet ska följas upp med ett exploateringsavtal i samband med 
planens antagande där bl a markåtkomst och kostnadsfördelning för utbyggnad av allmän 
plats regleras.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 14 januari 2020, § 14.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Samarbetsavtal 104-2019 avseende detaljplan för verksamheter i Lunnagården, fastigheterna 
Balltorp 1:21 och Balltorp 1:142 godkänns.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Brudberget Balltorp Invest AB, Stencentrum AB, plan- och exploateringsutskottet
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§ 20

KS 192/17

Antagande av detaljplan för Iden 6, Broslättsgatan, Mölndal

Beslut
Detaljplan för Iden 6 upprättad 4 juni 2019, reviderad 29 november 2019, antas.

Ärendet
Planområdet ligger i Broslätt i Mölndal. Syftet är att möjliggöra fler lägenheter inom samma 
volym som tidigare beslutad detaljplan.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 14 januari 2020, § 8.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Detaljplan för Iden 6 upprättad 4 juni 2019, reviderad 29 november 2019, antas.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Sökanden, plan- och exploateringsutskottet
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§ 21

KS 182/19

Antagande av detaljplan för Gastorp 2:72, Lindome

Beslut
Detaljplan för Gastorp 2:72 upprättad 29 maj 2019, reviderad 3 december 2019, antas.

Ärendet
Planområdet ligger i Lindome. Detaljplanen syftar till att utöka byggrätten för Gastorp 2:72.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 14 januari 2020, § 7.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Detaljplan för Gastorp 2:72 upprättad 29 maj 2019, reviderad 3 december 2019, antas.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet, sökanden
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§ 22

KS 12/20

Riktlinjer för fjärrvärme i planarbete

Beslut
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att uppdatera och fördjupa Mölndals Stads energi- 
och klimatplan. Uppdraget ska redovisas i oktober 2020.

Ärendet
Stadsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att ta fram riktlinjer för hur användning av 
fjärrvärme ska hanteras i kommande detaljplaner och avtal. Frågan skulle belysas ur ett 
juridiskt, miljömässigt, fastighetsägande, konkurrens och grannkommuners perspektiv.

Frågan bedöms dock vara större än enbart huruvida ett nytt bostads- eller verksamhetsområde 
ska anslutas till fjärrvärmenätet eller inte. Mölndals stad behöver ha en långsiktig strategi för 
hur energiförsörjningen i stort ska hanteras. Om Mölndals stad på sikt kommer ha en 
effektbrist behövs en plan för hur elen ska användas i framtiden. Därför ser stadsbyggnads-
förvaltningen att uppdraget istället borde vara att uppdatera och fördjupa Mölndals Stads 
energi- och klimatplan. Ett arbete som utgår från stadsledningsförvaltningen.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 14 januari 2020, § 11.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att uppdatera och fördjupa Mölndals Stads energi- 
och klimatplan.

Ledamöternas förslag till beslut
Ingemar Johansson (C) föreslår att uppdraget ska redovisas i oktober 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker. Därefter frågar ordförande om Ingemar Johanssons tilläggsförslag kan antas och 
finner att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-01-22

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen, enheten för samordning för hållbarhet, plan- och 
exploateringsutskottet
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§ 23

KS 390/19

Internkontrollplan för plan- och exploateringsutskottets verksamhet 
2020

Beslut
Internkontrollplan för plan- och exploateringsutskottets verksamhet antas.

Ärendet
Internkontrollen är en del av plan- och exploateringsutskottets ledningssystem och ska vara en 
naturlig del av verksamheten. Internkontroll är ett samlingsnamn på de åtgärder som vidtas 
för att med rimlig säkerhet uppnå följande mål:
· ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet
· tillförlitlig finansiell rapportering och information om verksamheten
· efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm.

Internkontrollplanen är en årlig uppföljning av internkontrollen som är till för att följa upp hur 
systemen och rutinerna fungerar. Stadsbyggnadsförvaltningen rapporterar resultatet av 
uppföljningen till plan- och exploateringsutskottet och därifrån till kommunstyrelsen och 
kommunens revisorer. I valet av uppföljningsområden utgår förvaltningen från en analys av 
riskerna och befintliga åtgärder inom internkontrollen. Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår 
kontroller inom områdena avtalshantering, projektdokumentation och vidarefakturering.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 10 december 2019, § 113.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Internkontrollplan för plan- och exploateringsutskottets verksamhet antas.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet
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§ 24

KS 4/20

Val av ombud vid Kvarnfallet AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Merjem Maslo (M) välj till ombud och Pernilla Övermark (S) väljs till ersättare vid 
Kvarnfallet AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Bolagsstämman hålls den 22 april 2020.

Förslag till beslut
Merjem Maslo (M) föreslås till ombud och Pernilla Övermark (S) föreslås till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Kvarnfallet AB, de valda
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§ 25

KS 5/20

Val av ombud vid Mölndals innerstad AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Marcus Claesson (L) väljs till ombud och Pernilla Övermark (S) väljs till ersättare vid 
Mölndals innerstad AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Förslag till beslut
Marcus Claesson (L) föreslås till ombud och Pernilla Övermark (S) föreslås  till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Mölndals innerstad AB, de valda
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§ 26

KS 6/20

Val av ombud vid Förbo AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Ingemar Johansson (C) väljs till ombud och Bernt A Runberg (S) väljs till ersättare vid Förbo 
AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Bolagsstämman hålls den 1 april 2020.

Förslag till beslut
Ingemar Johansson (C) föreslås till ombud och Bernt A Runberg (S) föreslås till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Förbo AB, de valda
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§ 27

KS 7/20

Val av ombud vid Grefab AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Anders Enelund (M) väljs till ombud och Bernt A Runberg (S) väljs till ersättare vid Grefab 
AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Bolagsstämman hålls den 4 mars 2020, kl. 15:00.

Förslag till beslut
Anders Enelund (M) föreslås till ombud och Bernt A Runberg (S) föreslås till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Grefab AB, de valda
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§ 28

KS 8/20

Val av ombud vid Gryaab AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Ingemar Johansson (C) väljs till ombud och Pernilla Övermark (S) väljs till ersättare vid 
Gryaab AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Bolagsstämman hålls den 9 mars 2020, kl 09:00.

Förslag till beslut
Ingemar Johansson (C) föreslås till ombud och Pernilla Övermark (S) föreslås till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Gryaab AB, de valda
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§ 29

KS 9/20

Val av ombud vid Renova AB:s bolagsstämma 2020

Beslut
Marcus Claesson (L) väljs till ombud och Pernilla Övermark (S) väljs till ersättare vid Renova 
AB:s bolagsstämma 2020.

Ärendet
Enligt aktiebolagslagen och kommunallagen ska staden varje år utse ombud till bolagsstämma 
i bolag där staden är delägare.

Bolagsstämman hålls den 12 mars 2020, kl. 09:00.

Förslag till beslut
Marcus Claesson (L) föreslås till ombud och Pernilla Övermark (S) föreslås till ersättare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.

Expedieras till 
Renova AB, de valda
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§ 30

KS 17/20

Anställning av förvaltningschef, vård- och omsorgsförvaltningen

Beslut
Eva Klang Vänerklint anställs som förvaltningschef för vård- och omsorgsförvaltningen från 
och med 14 april 2020.

Deltar ej i beslut
Fredrik Mellbin (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Under hösten har det genomförts en rekryteringsprocess av ny förvaltningschef på vård- och 
omsorgsförvaltningen. Enligt kommunstyrelsens reglemente är det kommunstyrelsen som 
anställer förvaltningschefer.

Beredning
Det upphandlade rekryteringsföretaget Tarasso har skött rekryteringsprocessen. Totalt 
sökte 47 personer tjänsten som förvaltningschef för vård- och omsorgsförvaltningen.

Intervjuer hölls i två omgångar. Till intervjuomgång ett kallades fem sökanden och av dessa 
gick två personer vidare till intervjuomgång två. Politiker, tjänstemän och fackliga 
representanter har deltagit i intervjuerna.

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Kristian Vramsten (M) föreslår att Eva Klang Vänerklint anställs som ny förvaltningschef för 
vård- och omsorgsförvaltningen från och med 14 april 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om Eva Klang Vänerklint kan anställas som förvaltningschef för vård- och 
omsorgsförvaltningen från och med 14 april 2020 och finner att så sker.

Expedieras till 
Eva Klang Vänerklint, löneenheten, vård- och omsorgsförvaltningen



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-01-22

Justerandes sign Utdragsbestyrkande



2020-01-22

Protokollsanteckning- Motionssvar om att återinföra ungdomsfullmäktige

Denna protokollsanteckning syftar till att komplettera bilderna som ges av motionärerna och 
skolförvaltningens beredning i frågan.

Mölndal var först i Sverige med att införa ungdomsfullmäktige 1996. De 61 mandaten 
fördelades proportionellt mellan antalet högstadieelever i aktuell årskurs för respektive skola. 
Oklart på vilka grunder som en handfull elever utsågs med varierande intresse. Ibland tomma 
stolar och ibland uteblev alla elever från en skola, t.ex. pga. av krock med prov. En liten men 
mycket engagerad ungdomspolitisk grupp besökte högstadieklasserna, delade ut KF-
handlingarna i förväg, gick igenom ärendena och informerade om politik i stort. Ingen 
partipolitik. Besluten i Ung-KF förmedlades till KF. För varje år ökade antalet 
elevinterpellationer för att göra Ung-KF-mötet intressantare. När nervositeten för talarstolen 
släppte blev det mycket livliga debatter.

2002 inrättades en demokratiberedning som övertog ansvaret. I ungdomsenkäten 2005 
konstateras att ungdomarna upplevde en tydlig brist på dialog, delaktighet och inflytande i 
skolan. Strax före sin egen nedläggning föreslog demokratiberedningen 2006 att ansvaret för 
Ung-KF borde flyttas till BoU-förvaltningen (nu SKF) genom en kommunal projektledare på 
75%. Ung-KF föreslogs få 300 000 kr att använda för bättre skolmiljö. 25 KF-ledamöter 
skulle besöka de ca 90 högstadieklasserna och ett faddersystem skapas. En enig BoU-nämnd 
(nu SKN) stöttade förslaget våren 2007. Förslaget gjordes därefter om på gruppledarnivå och 
övergick till att bli ett ansvar för samhällskunskapslärarna och KF-presidium.

Kring 2011 hade Ung-KF ändrat innehåll till att bli en fördjupad samhällskunskapslektion 
över vad KF är och gör, istället för ett verktyg för ökat ungdomsinflytande.

Ung-KF i Göteborg
Årliga digitala novemberval under 10 dagar där 22 % (9-34 %) av 42 000 elever röstar på 
någon av kandidaterna mellan 12-17 år från den egna stadsdelen. Omval möjligt. Ca 120 
kandidater tävlar om 81 mandat som fördelas i förhållande till invånarantal i de 10 
stadsdelarna. 20 blir också ersättare som får tjänstgöra då skolarbetet prioriteras högre vid 
tidsbrist. Egen arbetsordning. 5 möten/år. Avsägelser som stående punkt. Ung-KF med 
300 tkr i initiativpott. Till detta omkostnader för Ung-KF på ca 250 tkr. Planeringsledare på 
heltid. Kontor/kansli öppet delar av två(?) vardagar i veckan. Stadsdelarna lägger också egna 
medel. Total budget: 1,5 Mkr (äldre siffra). Ungdomsstyrgrupp med 11-15 ledamöter utses. 
Till detta utskott/arbetsgrupper. Politisk referensgrupp med 6 vuxna från olika partier som 
stöd. GBG:s stadskansli har äskat 750 tkr för tjänst som extra vuxenstöd. KS i GBG ansvarar 
för Ung-KF.

Egen reflektion: Göteborg är 10 ggr större än Mölndal. Deras 120 engagerade kandidater 
motsvarar alltså 12 i Mölndal, vilket skulle kunna vara ett Ungdomsråd av lämplig storlek.

Marcus Claesson (L), kommunalråd & gruppledare
Tidigare i Ungdomspolitiska gruppen, Demokratiberedningen och BoU-nämnden (nu SKN).
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